
IŶdre By Lokaludvalg: IŶput til KøbeŶhavŶs HavŶs havŶeregleŵeŶt 

 

 
 
 
 
Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg var den 10. april 2024 vært for et 
borgermøde om Inderhavnen og kanalerne. 
 
 
Lokaludvalget noterede, at der var bred opbakning blandt de fremmødte borgere til, at der er behov 
for yderligere regulering: 
 
- Strammere regulering af udlejningsbåde, herunder kameraovervågning i bådene. 
- Oplysning om differentieret hastighedsbegrænsning forskellige steder i havnen. 
- Der er behov for en zoneinddeling med tydelige grænser. 
- Der er behov for klimakrav i kommende havnearealaftaler – ikke nødvendigvis lovbundne 

krav (ikke hjemmel), men opfordringer. 
- Forslag fra panelet om flere foreningsdrevne aktiviteter i havnen, som tager pladsen fra 

spontan fest. Det vil være beboernes og foreningernes eget ansvar at regulere adfærden ved 
at tage pladsen. 

- Forslag om bøder for overtrædelser af reglementet ligesom i trafikken på land (kræver så 
vidt vides ny lovhjemmel).  

- Forslag om flere, større og bedre skraldespande langs havnekanten. 
- Overordnet er der behov for at styrke sameksistensen i havnen.  
- Både GoBoat og Stromma opfordrede til, at borgere/beboere skriver til dem, når de ser 

noget ulovligt eller uhensigtsmæssigt. Begge firmaer kan kun handle på konkrete forhold.  
 


